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Sager til behandling 

1. Vejledende folkeafstemning i Uvelse valgdistrikt - Resultatet 
SAG NR.: 100018436

pask

Sagsfremstilling
På byrådets møde den 15. december 2004 besluttedes at afholde vejledende folkeafstemning om
Uvelse valgdistrikts fremtidige tilhørsforhold til enten Slangerup eller Hillerød kommuner i forbin-
delse med kommunalreformen pr. 1. januar 2007.
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Slangerup
Kommune

Byrådet vedtog på samme møde, at ”betingelsen for, at Slangerup byråd kan acceptere, at Uvelse
valgdistrikt udskilles er, at stemmeprocenten er mindst 60, samt at mindst 75 % af de afgivne stem-
mer går ind for en udskillelse og sammenlægning med Hillerød kommune.
Det er endvidere en betingelse, at Hillerød byråd accepterer valgtemaet, samt at det – såfremt 
Slangerup byråd træffer beslutning derom – er indstillet på at indlemme Uvelse valgdistrikt i kom-
munen på de af Indenrigsministeriet givne betingelser.
En yderligere betingelse er, at Indenrigsministeriet tillader udskillelsen af Uvelse valgdistrikt.”

Den vejledende folkeafstemning blev afholdt søndag, den 16. januar i tidsrummet fra kl. 12:00 til 
kl. 18:00. Afstemningsstedet var Uvelse bibliotek. 

Der var på valgdagen registreret 889 stemmeberettigede vælgere i Uvelse valgdistrikt.

Der stemtes om følgende 2 temaer:

1. Jeg ønsker, at Uvelse/Lystrup valgdistrikt forbliver en del af nuværende Slangerup Kommu-
ne, som fra 2007 er en del af den nye Frederikssund Kommune. 

2. Jeg ønsker, at Uvelse/Lystrup valgdistrikt søger sammenlægning med Hillerød og Skævinge 
kommuner, som fra 2007 er den nye Hillerød Kommune. 

Resultatet af afstemningen blev følgende: 

For tema 1 (forbliven i Slangerup) stemte 318 43,1%
For tema 2 (sammenlægning med Hillerød) stemte 419 56,9%
Blanke stemmer 0
Ugyldige stemmer 0
Stemmer i alt 737
Svarende til en valgprocent på 82,9

Det kan konstateres, at byrådets 1. betingelse – at stemmeprocenten er mindst 60 – blev opfyldt, og 
at byrådets 2 .betingelse – at mindst 75% af de afgivne stemmer går ind for en sammenlægning med
Hillerød ikke blev opfyldt.

Indstilling
På denne baggrund indstiller borgmesteren, at der ikke foretages yderligere i sagen. 

Tidligere indstilling/beslutning

Beslutning
Byrådet, den 26.01.2005 
Godkendt som indstillet 
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Slangerup
Kommune

2. Folketingsvalg den 8. februar 2005 
SAG NR.: 100018703

mafa

Sagsfremstilling
A.Valgbestyrelse
Ved Byrådets konstituerende møde den 5. december 2001 valgtes følgende valgbestyrelse til Folke-
tingsvalg:

Medlemmer Stedfortræder
Bent Lund Henrik Maag 
Allan Madsen Claus Kuhre 

B. Udpegning af valgstyrere – tilforordnede vælgere 
I forbindelse med valget skal der udpeges mellem 5 og 9 valgstyrere til hvert valgsted. Ved sidste 
valg til folketingsvalg den 20. november 2001 var der  6 valgstyrere på Slangerup afstemningssted, 
5 valgstyrere på Jørlunde afstemningssted samt 5 valgstyrere på Uvelse afstemningssted. Det kan 
anbefales at antallet udvides med 1 yderligere på Jørlunde afstemningssted, idet antal stemmeberet-
tigede er vokset til næsten samme antal som på Slangerup afstemningssted.

Formand og næstformand for de tre valgsteder blev udpeget på det konstituerende byrådsmøde den
5. december 2001. Navnene fremgår af nedenstående

Slangerup afstemningssted 
Jan Saron Kærstykket 22 3550 Slangerup
Stedfortræder
May Andersen Manderupvej 10,

Manderup
3550 Slangerup

Jørlunde afstemningssted 
Jens Jensen Slagslundevej 5 3550 Slangerup

Stedfortræder
Henrik Maag Jordhøj Bakke 8 3550 Slangerup

Uvelse afstemningssted
Peter Frederiksen Skolelodden 14,

Uvelse
3550 Slangerup

Stedfortræder
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Slangerup
Kommune

John Schmidt Andersen Agerhøjen 7 3550 Slangerup

Derudover vælger kommunalbestyrelsen et antal tilforordnede vælgere til at bistå ved valget. 

C. Valg af stemmemodtagere på plejehjem, beskyttede boliger samt vælgers eget hjem 
Byrådet bedes udpege 2 stemmemodtagere blandt de tilforordnede vælgere. Byrådet kan bestemme 
at en af stemmemodtagerne er en person blandt personale ansat i kommunens forvaltning. 

D. Afstemningsstederne 
Afstemningsområde Uvelse  Afstemningssted Uvelse bibliotek 
Afstemningsområde Jørlunde Afstemningssted Lindegårdskolen 
Afstemningsområde Slangerup Afstemningssted Slangerup Gjæstgivergaard 

NB. Bemærk at Slangerup afstemningssted er flyttet fra Slangerup Idrætshal til Slangerup Gjæstgi-
vergaard på grund af byggeri ved Idrætshallen. 

Indstilling
Ad.A. Til orientering 

Ad.B.1)
Det indstilles at borgmesteren bemyndiges til at udpege valgstyrere og tilforordnede vælgere efter 
indstilling fra de i Byrådet repræsenterede partier. Indstillingen skal være borgmesteren i hænde 
senest den 27. januar 2005. 

Ad. B2) Det indstilles at antallet af valgstyrere i Jørlunde udvides med 1 til i alt 6 valgstyrere.

Ad. B3) Det indstilles det at der udpeges 9 tilforordnede vælgere til afstemningsstedet Slangerup og 
Jørlunde og 5 tilforordnede vælgere til Uvelse afstemningssted.

Ad.C. Det indstilles at en af de to stemmemodtagere udpeges blandt personale ansat i Slangerup 
Kommune. Kommunaldirektøren foreslår, at Birthe Dalgaard udpeges. 

Tidligere indstilling/beslutning

Beslutning
Byrådet, den 26.01.2005 
Byrådet beslutter ad: 

B 1) Godkendt 
B 2) Godkendt 
B 3) Godkendt 
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Slangerup
Kommune

C) Vibeke Hansen og Birthe Dalgaard blev udpeget 

3. Aftale i sammenlægningskommunerne om administration af ledige stillinger 
SAG NR.: 100018237

pask

Sagsfremstilling
Den Administrative Styregruppe for kommunesammenlægningen har udarbejdet et forslag til fælles 
aftale om administration af ledige stillinger i sammenlægningsperioden. Forslaget forelægges øko-
nomiudvalg og byråd i Jægerspris, Skibby, Frederikssund og Slangerup til godkendelse. Forslaget 
lyder:

”For at lette overgangen til den nye storkommune vil det være hensigtsmæssigt i videst muligt om-
fang at undlade genbesættelse af ledige stillinger. Dog skal daglig sikker drift af de fire kommuners
opgaver, varetages indtil 31. december 2006. 

Det vil særligt være stillinger, som den nye storkommune ikke skal oprette, eller stillinger der skal 
oprettes færre af, end der pt. er i de 4 kommuner.

Det er stillinger som kommunaldirektør, forvaltningschef, IT-chef, personalechef, sekretariatschef,
skolechef, ældrechef, klinikchef, samt visse specialiststillinger, men også andre stillinger kan kom-
me på tale eksempelvis leder af områder som:

Beredskab
Bibliotek
Børnetandplejen
Dagplejen
Familieforanstaltninger
Fritidsklubber
Hjemmepleje
Idrætsanlæg
IT-afdeling
Musikskole
Pædagogisk-psykologisk rådgivning
Renseanlæg
SSP
Støttepædagogkorps
Sundhedsplejen
Ungdomsskole
Vandværk
Vej- og gartnerafdeling 
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Slangerup
Kommune

(materielgårdene)

I stedet for genbesættelse skal mulighederne for konstituering, omplacering, sammenlægning af 
funktioner, og tværkommunale løsninger de 4 kommuner imellem undersøges. 

Såfremt den enkelte kommune ikke kan løse opgaven inden for egne rammer, forelægges sagen for 
Den Administrative Styregruppe.”

Indstilling
Den Administrative Styregruppe anbefaler over for Økonomiudvalg og Byråd at det beskrevne for-
slag til administration af ledige stillinger i sammenlægningskommunerne frem til 31. december
2006 godkendes. 

Tidligere indstilling/beslutning
Økonomiudvalget, den 18.01.2005 
Anbefales til byrådet 

Beslutning
Byrådet, den 26.01.2005 
Godkendt som indstillet 

4. Ansøgning fra SIK om byrådets godkendelse af leasingaftale 
SAG NR.: 100001725

pech

Indledning
Byrådet godkendte på mødet d. 15.12.04 kommunegaranti til leasingaftale mellem SIK og Kommu-
ne Leasing på op til kr. 1.6 mill.
Det blev samtidig besluttet, at den konkrete leasingaftale skulle endeligt godkendes i byrådet.

Sagsfremstilling
SIK fremsender nu forslag til konkret leasingaftale til endelig godkendelse i byrådet.
SIK ønsker at indgå aftale i henhold til alternativ 2, som indebærer en fast årlig rente på 3,75 %..

Indstilling
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Slangerup
Kommune

Leasingaftale mellem SIK og Kommune Leasing som beskrevet i alternativ 2 godkendes.

Tidligere indstilling/beslutning
Økonomiudvalget, den 18.01.2005 
Anbefales til byrådet 

Beslutning
Byrådet, den 26.01.2005 
Godkendt som indstillet 

5. Godkendelse af revisionsberetning vedr. bevilling af forældrebetaling ved efter-
skoleophold
SAG NR.: 100017532

jyfr

Indledning
Slangerup Kommune modtager januar 2004 et anonymt brev angiveligt fra en ansat i  kommunen.
Vedkommende skriver, at Familieafdelingen uberettiget har bevilget forældrebetaling til efterskole-
ophold.

Borgmesteren beslutter, at lade revisionen gennemgå disse sager. 

Sagsfremstilling
Revisionen udarbejder en rapport  for det relevante regnskabsår 2003 angående de  6 sager, hvor 
Familieafdelingen har bevilget forældrebetaling ifølge § 40 stk. 2, nr. 10, som giver hjemmel til at 
bevilge forældrebetaling, hvis forældremyndigheds-indehaveren ikke har midler til det. 

Revisionen konkluderer, at der er foretaget en god sagsbehandling, herunder vurdering af sagerne 
på faggruppemøder.

Omkring den økonomiske situation savnede de dog i 3 sager dokumentation for at forældremyndig-
hedsindehaveren ikke selv har midler til at afholde udgiften til efterskole. 

Forinden bevilling af efterskoleophold i henhold til servicelovens § 40 stk. 2 nr. 10 bør det klart
fremgå af sagen, at der har været foretaget en økonomisk vurdering med henblik på fastsættelse af 
forældrebetaling.
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Slangerup
Kommune

Revisionen henstiller, at det af sagen fremgår, at der har været foretaget en økonomisk vurdering, 
samt at der i sagen er dokumentation herfor. 

Økonomi
Der er ikke økonomiske konsekvenser af dette, da sagsbehandleren i alle sager havde undersøgt de 
pågældende forældremyndighedsindehaveres økonomi uden dog at have dokumenteret resultatet i 
journalen. Der er således ikke tale om uberettiget bevilget forældrebetaling. 

Vurdering
Forvaltningen tager revisionens henstilling til efterretning og sikrer fremover dokumentation i sa-
gerne.

Indstilling
Borgerserviceudvalget anbefaler at økonomiudvalget indstiller beretningen til godkendelse i Byrå-
det.

Tidligere indstilling/beslutning
Økonomiudvalget, den 18.01.2005 
Anbefales til byrådet 

Borgerserviceudvalget den 12. januar 2005 
Anbefales til økonomiudvalget, idet udvalget bemærker at det anser anonyme henvendelser fra 
medarbejdere for at være en utilfredsstillende måde at kommunikere på. 

Borgerserviceudvalget den 7. december 2004 
Sendes til yderligere administrativ behandling med henblik på at afklare, hvorvidt revisionsrappor-
ter af denne karakter skal godkendes og i givet fald hvilket udvalg, der har kompetencen til at fore-
tage en sådan godkendelse 

Beslutning
Byrådet, den 26.01.2005 
Godkendt som indstillet 

6. Høring vedr. ændring af styrelsesvedtægten på daginstitutionsområdet 
SAG NR.: 100005386

loha

Indledning
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Slangerup
Kommune

Udvalget besluttede på mødet d. 5.10.2004 at sende forslag vedr. ændring af styrelsesvedtægten på 
daginstitutionsområdet til høring i bestyrelserne.
Baggrunden herfor er en to- årig forsøgsperiode med ændring af målgruppen for de koordinerende 
fællesrådsmøder på børneområdet.

I forsøgsordningen var målgruppen for de koordinerende fællesrådsmøder begrænset til det politi-
ske fagudvalg, forældrebestyrelsesformænd og virksomhedslederne samt repræsentanter fra forvalt-
ningen.

Sagsfremstilling
Byrådet godkendte på mødet d. 23.10.2002, at deltagerne på de koordinerende fællesrådsmøder på 
børneområdet forsøgsvis ændres i en periode på 2 år.
Det blev samtidig besluttet, at ordningen skulle evalueres efter de to forsøgsår. 

Hidtil har målgruppen for de koordinerende fællesrådsmøder på børneområdet været det politiske 
fagudvalg, samtlige forældrebestyrelsesmedlemmer, virksomhedslederne og repræsentanter fra for-
valtningen.
Med nu i alt 11 virksomheder tilknyttet fællesrådsmøderne på børneområdet, bliver der tale om en 
ganske stor forsamling – ca. 100 personer.
Der har derfor på møderne været tale om orientering - snarere end dialog.

Med forsøgsordningen begrænses målgruppen således, at det bliver det politiske fagudvalg, samtli-
ge forældrebestyrelsesformænd, virksomhedslederne og repræsentanter fra forvaltningen.
Det mere begrænsede forum (ca. 30 personer) betyder, at en mere reel dialog kan komme til udtryk.
Med ordningen bliver bestyrelsesformændenes rolle at indgå i dialogen, og herefter formidle dette 
videre i bestyrelserne – i samarbejde med lederne.

Forvaltningen har nu modtaget høringssvar fra samtlige forældrebestyrelser på daginstitutionsområ-
det.

Af høringssvarene fremgår det, at flertallet af bestyrelserne finder, at det er hensigtsmæssigt og re-
levant at ændre styrelsesvedtægten som foreslået. En bestyrelse er imod forslaget. 
Flere bestyrelser påpeger, at der skal være mulighed for, at det er en anden forældrerepræsentant 
end formanden, der deltager i møderne.

En bestyrelse foreslår, at indbydelse til koordinerende fællesrådsmøder udsendes i så god tid, så 
emnerne kan drøftes i forældrebestyrelserne inden mødet. Forvaltningen er principielt enige i dette,
men det kan være svært at tilgodese for alle bestyrelser i praksis, da det afhænger af, hvornår de 
enkelte bestyrelser har planlagt møder.

Nedenfor er kort oplistet de uddybende forslag og kommentarer, som er fremkommet i høringssva-
rene:
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Slangerup
Kommune

Bestyrelsen fra Siflingen påpeger, at de anbefaler ordningen ud fra, at det er selvstændige 
demokratisk valgte bestyrelser, som deltager i møderne – og ikke første skridt mod en fæl-
lesbestyrelse for området.
Bestyrelsen fra Slangerup Børnehave  er imod forslaget og ønsker, at det bliver samtlige
medlemmer af forældrebestyrelsen, som igen fremover deltager i de koordinerende fælles-
rådsmøder.
Bestyrelsen fra Børnehuset Kroghøj bemærker, at indbydelse til koordinerende fællesråds-
møder udsendes i så god tid, så emnerne kan drøftes i forældrebestyrelserne inden mødet.
Bestyrelsen for Børnehuset Troldhøj foreslår, at møderne holdes distriktsvis.
Bestyrelsen for Øparkens Børnehave foreslår, at der kan være 2 repræsentanter fra forældre-
bestyrelsen samt lederen.
Bestyrelsen fra Børnehuset Bakkebo foreslår, at en anden bestyrelsesrepræsentant deltager, 
hvis formanden er forhindret.
Bestyrelsen for Børnehuset Møllevang foreslår, at såvel formand som næstformand for be-
styrelsen deltager i møderne.

På baggrund af høringssvarene foreslår forvaltningen, at der indsættes følgende formulering i ved-
tægterne:

”Målgruppen for de koordinerende fællesrådsmøder er det politiske fagudvalg, forældrebestyrelses-
formænd, virksomhedslederne og repræsentanter fra forvaltningen.
I stedet for formanden kan evt. deltage en anden forældrerepræsentant fra bestyrelsen.”

Indstilling
Det indstilles, at styrelsesvedtægterne for daginstitutionsområdet ændres således: 
”Målgruppen for de koordinerende fællesrådsmøder er det politiske fagudvalg, forældrebestyrelses-
formænd, virksomhedslederne og repræsentanter fra forvaltningen.
I stedet for formanden kan evt. deltage en anden forældrerepræsentant fra bestyrelsen”.

Tidligere indstilling/beslutning
Kultur og Virksomhedsudvalget d. 11. januar 2005 
Anbefales til byrådet med følgende ændring ”forældrebestyrelsesformand” erstattes med ”1-2 for-
ældrebestyrelsesmedlemmer”.

Beslutning
Byrådet, den 26.01.2005 
Godkendt som anbefalet af Kultur og Virksomhedsudvalget.
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Slangerup
Kommune

7. Afvanding af fritidsområdet i Hørup Ruder 
SAG NR.: 100018831

anri

Indledning
Afvandingen af fritidsområdet i Hørup Ruder er ude af funktion. Det vil i den kommende sæson 
kunne medføre at arealerne i perioder ikke vil kunne anvendes efter hensigten. Forvaltningen har 
anmodet en rådgiver om at beskrive afvandingsforholdene i området samt foreslå en løsning. 

Sagsfremstilling
Rådgiveren foreslår en løsning, hvor der laves en ny afvanding og den eksisterende afproppes. Det 
vurderes, at selvom der er tale om retablering af en tidligere afvandingsevne er der i juridisk for-
stand tale om et nyt vandløb, hvilket indebærer en række særlige procedurer og kan betyde, at an-
lægsarbejderne må afvente. Et af elementerne i disse procedurer er afklaring af betalingsforhold. 

Økonomi
På baggrund af et overslag fra Dansk Vandløbsrådgivning over de direkte entreprenørudgifter fore-
slås det, at der gives en anlægsbevilling på 200.000 kr. til gennemførelse af projektet. Teknik- og 
Miljøudvalget kan i den forbindelse overveje, om denne tillægsbevilling skal foreslås finansieret 
ved reduktion af anlægsbevillingen ”større trafikinvesteringer”, som ligger indenfor udvalgets om-
råde. Det vil være hensigtsmæssigt, at Teknik- og Miljøudvalget gives kompetence til at foretage 
budgetomplaceringer mellem den ansøgte tillægsbevilling og udvalgets anlægsbevilling ”større tra-
fikinvesteringer”.

Indstilling
Det indstilles, at Teknik- og Miljøudvalget tager stilling til afvandingsforholdene i Hørup Ruder, og 
såfremt projektet for afvanding ønskes igangsat anbefaler til Økonomiudvalget og Byrådet, at der 
gives en tillægsbevilling på 200.000 kr. til gennemførelse af projektet. Det indstilles endvidere, at 
Teknik- og Miljøudvalget anbefaler Økonomiudvalget og Byrådet, at Teknik- og Miljøudvalget får 
kompetence til at foretage budgetomplaceringer mellem den ansøgte tillægsbevilling og udvalgets
anlægsbevilling ”større trafikinvesteringer”.

Tidligere indstilling/beslutning
Økonomiudvalget, den 18.01.2005 
Teknisk udvalgs indstilling anbefales til byrådet

Teknik- og miljøudvalget 13. januar 2005 
Anbefales til økonomiudvalget
Udvalget ønsker projektet gennemført. Mht. økonomien på 200.000 kr. kan dette ikke afholdes in-
denfor egne økonomiske rammer, hvorfor der søges en tillægsbevilling.
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Slangerup
Kommune

Beslutning
Byrådet, den 26.01.2005 
Godkendt som indstillet af Teknisk Udvalg. 

8. Spildevandssamarbejdet - midlertidig koordinator
SAG NR.: 100018830

anri

Indledning
Spildevandssamarbejdet blandt de seks kommuner Frederikssund, Skibby, Jægerspris, Slangerup, 
Stenløse og Ølstykke blev igangsat 1. januar 2002. Målsætningen for samarbejdet har været at opnå 
en mere effektiv udnyttelse af de samlede faglige og økonomiske ressourcer inden for spildevands-
området dels via fælles løsning af udbud m.m. dels via forslag til ny fælles organisering af arbejds-
opgaverne.

Styregruppen for spildevandssamarbejdet (de tekniske chefer) foreslår på baggrund af resultaterne 
af samarbejdet (se evt. notat om erfaringer vedr. det kommunale spildevandssamarbejde), at der
ansættes en midlertidig koordinator. Forslaget er sendt til politisk behandling i alle seks samar-
bejdskommuner. Forslaget er tilpasset  den nye kommunestruktur, hvor de seks kommuner bliver 
opdelt i de fire (Frederikssund, Jægerspris, Skibby, Slangerup) henholdsvis de to (Stenløse, Ølstyk-
ke). Samarbejdet mellem Stenløse og Ølstykke vil formentlig også komme til at omfatte Ledøje-
Smørum.

Sagsfremstilling
Forslaget skal ses som det første trin af en samlet udvikling af kloakforsyningen og omfatter perio-
den frem til kommunesammenlægningen i 2007. Den nuværende projektleder for spildevandssam-
arbejdet ansættes midlertidigt som driftskoordinator senest pr. 1. januar 2006 (men gerne tidligere) 
og frem til 31/12 2006. Organisering, opgavefordeling m.m. fremgår af det vedhæftede diagram
(som på enkelte punkter korrigeres af nærværende sagsfremstilling). Indtil en ny fælles ledelse kan 
tiltræde får driftskoordinatoren reference til de tekniske chefer i de nuværende kommuner. Drifts-
koordinatoren forelægger initiativer indenfor sit arbejdsområde for styregruppen, der træffer beslut-
ninger i enighed. Tilpasning og evt. omfordeling af  nuværende driftslederes og personales ansvars-
områder kan ske, hvis der i perioden frem til kommunesammenlægningen viser sig behov herfor.

De i diagrammet  beskrevne ”fælles kontrakter” for året 2006 forventes at indeholde de bedste ele-
menter fra de nuværende styringsværktøjer (i Slangerup Kommune: virksomhedsplaner) fra kom-
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munerne i spildevandssamarbejdet. Det nye styringsværktøj skal udvikles i 2005, og vil, når det er 
færdigt, ikke nødvendigvis hedde en kontrakt. 

I perioden efter 2006 forventes yderligere udvikling af organisationen, således at der sker en mere
faglig, tværgående specialisering af driftsopgaverne. Endvidere kan  anlægsopgaver, planlægning 
og administration af kloakområdet inddrages i organisationen på langt sigt.

Tidsplanen for den politiske behandling og beslutning vedrørende organisering af kloakforsyningen 
omfatter:

De nuværende kommuner: Beslutning af nærværende forslag. (herunder udarbejdelse af kontrak-
ter/virksomhedsaftaler) i løbet af 2005. Det nye styringsværkstøj kontrakt/virksomhedsaftale tages i 
brug primo 2006. 

Sammenlægningsudvalgene: Beslutning af yderligere organisationsudvikling, herunder inddragelse 
af anlægsområdet m.v. og stillingtagen til fremtidig styreform samt ansættelse af permanent virk-
somhedsleder senest pr. 1/1-2007. 

De nye kommuner: Yderligere organisationsudvikling. 

Forslaget har til hensigt at løfte det faglige niveau og organisere en mere effektiv løsning af spilde-
vandsopgaverne på langt sigt, samt at sikre at allerede foretagne forberedelser hurtigst muligt nyt-
tiggøres i forhold til den igangværende kommunesammenlægningsproces.

De tekniske chefer vurderer desuden, at en sammenlægning af driften på spildevandsområdet kan 
iværksættes uden at det vil komme i konflikt med den fremtidige organisering af den nye kommune, 
idet drift af renseanlæg m.v. naturligt  vil hænge sammen uanset om det vil blive som selvstændig 
enhed eller en del af en større enhed/virksomhed.

Ansættelse af en midlertidig driftskoordinator vurderes heller ikke at være i konflikt med de prin-
cipper der arbejdes med i forhold til at undgå nyansættelse af ledere i overgangsperioden, idet det 
drejer sig om en forlængelse af den hidtidige projektkoordinator i en midlertidig ansættelse.

Indstilling
Det indstilles, at udvalget anbefaler overfor Økonomiudvalget og Byrådet: 

at der foretages en sammenlægning/koordinering af de kommunale driftsopgaver på spilde-
vandsområdet som ovenfor beskrevet, og
at der ansættes en midlertidig driftskoordinator som ovenfor beskrevet. 

Tidligere indstilling/beslutning
Økonomiudvalget, den 18.01.2005 
Anbefales til byrådet under den forudsætning, at alle seks kommuner tilslutter sig forslaget.
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Teknik- og miljøudvalget 13. januar 2005 
Anbefales til økonomiudvalget

Beslutning
Byrådet, den 26.01.2005 
 Godkendt som indstillet af økonomiudvalget med den bemærkning, at der ved sammenlægningen
af driften på spildevandsområdet dannes to enheder - én enhed indenfor rammerne af den kommen-
de Frederikssund Kommune og én enhed indenfor den kommende ”Værebro Kommune”.

9. Tillæg nr. 9 til Kommuneplan 1997-2008, område ved Birkemosevej
SAG NR.: 100015618

rier

Indledning
Forslaget til tillæg nr. 9 til Kommuneplan 1997-2008, for rammebestemmelserne for nyt rammeom-
råde S.B.25 ved Birkemosevej har været offentligt fremlagt i 8 uger i perioden 5. oktober 2004 til 
30. november 2004. 

Sagsfremstilling
Forslag til Kommuneplantillæg nr. 9 blev vedtaget af Slangerup Byråd d. 29. september 2004. 
Forslaget har været udsendt i høring parallelt med forslaget til lokalplan nr. 65, for et nyt boligom-
råde ved Birkemosevej

Der er i høringsperioden indkommet 4 høringssvar.
Høringssvarene kan ses i Opus-sagen

1. Hovedstadens Udviklingsråd, Plandivisionen:
Planforslaget er behandlet efter planlovens § 29, stk. 2 og ud fra HURs trafikale interesser. 
HUR har ingen indsigelser eller bemærkninger til forslaget.

Forvaltningen har ingen bemærkninger. 

2. Frederiksborg Amt, Landskabsafdelingen: 
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Planforslagene giver ikke amtet anledning til bemærkninger som myndighed i henhold til natur-
beskyttelseslovrn og vejloven og vandløbsloven 

Forvaltningen har ingen bemærkninger.

3. Svend Jensen, Birkemosevej 7: 
Birkemosevej 7 mener at byggeriet er for højt og ikke velplaceret i et område med flest et-plans 
huse.
Birkemosevej 7 mener at en bebyggelsesprocent på 40 er for højt, set i betragtning af at den gæl-
dende kommuneplan fastsætter bebyggelsesprocenten til 25.

Forvaltningens bemærkninger: 
Området er beliggende umiddelbart op til bymidten i Slangerup, hvor bebyggelsesprocenten er hø-
jere end 25. Forvaltningen finder at denne samlede bebyggelsesplan fint kan ses i sammenhæng
med den mere tætte bymidte, samt at dette område, med baggrund i det konkrete projekt, er et fint 
sted at skabe mulighed for byfortætning med en højere bebyggelsesprocent. Lokalplanområdet er 
beliggende umiddelbart op til bymidten i Slangerup, hvor bebyggelsesprocenten er højere end 25. 
Der er valgt et projekt med 2 etages huse, der jf. lokalplanen højst må have en højde på 7,9 m på 
indgangssiden og højst 5,4 m på havesiden. 
Der er således valgt en løsning hvor der må opføres 2 etages huse, men med restriktive bestemmel-
ser om højden, idet et almindeligt 1½ plan hus normalt må opføres med en højde på 8,5 m til tagryg.

Forvaltningen foreslår at der ikke ændres ved tillægget til kommuneplanen.

4. Tina og Lars Hansen, Birkemosevej 3: 
Birkemosevej 3 gør indsigelse mod at kommunen ændrer på bebyggelsesprocenten for området, de 
ønsker ikke at der bygges mere end 25 % og maks. i en etage med udnyttet tagetage. 
De finder det uacceptabelt at bebygge med 40 % i to etager midt i et eksisterende boligområde som 
deres.
De opfatter bebyggelsen som en høj sort klods midt i et lyst, luftigt og naturskønt område.

Forvaltningens bemærkninger: 
Se bemærkninger til høringssvar 3. 

Se bilag: Kommuneplantillæg nr. 9 til Kommuneplan 1997-2008

Økonomi

Vurdering
Kommuneplantillægget kan vedtages endeligt. 

Indstilling
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Forvaltningen indstiller, at Kommuneplantillæg nr.9 anbefales til endelig vedtagelse i Økonomiud-
valg og Byråd. 

Tidligere indstilling/beslutning
Økonomiudvalget, den 18.01.2005 
Anbefales til byrådet 

Teknik- og miljøudvalget 13. januar 2005 
Anbefales til økonomiudvalget
Erik Fristrøm finder bebyggelsesprocenten på 40 for høj i det pågældende område, hvor de omlig-
gende ejendomme er 25. Desuden kan han kun anbefale 1½ etage. En mindre bebyggelsesprocent 
vil være mere forenelig med de trafikale forhold i området.

Beslutning
Byrådet, den 26.01.2005 
Godkendt som indstillet 
Jørgen Thorslund og Erik Fristrøm finder bebyggelsesprocenten på 40 for høj i det pågældende om-
råde, hvor de omliggende ejendomme er 25. Desuden kan de kun anbefale 1½ etage. En mindre
bebyggelsesprocent vil være mere forenelig med de trafikale forhold i området.

10. Lokalplan 65, behandling af høringssvar og endelig vedtagelse. 
SAG NR.: 100012252

rier

Indledning
Forslaget til lokalplan nr. 65, for et nyt boligområde ved Birkemosevej har været offentligt fremlagt
i 8 uger i perioden 5. oktober 2004 til 30. november 2004. 

Sagsfremstilling
Forslaget til lokalplan nr. 65 blev vedtaget af Slangerup Byråd d. 29. september 2004.

Der er i høringsperioden indkommet 14 høringssvar. Høringssvarene kan ses i Opus-sagen. 

Høringssvar med forvaltningens bemærkninger kan ses i følgende notat.

Se tekstbilag: Lokalplan 65, endelig
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Se kortbilag: kortbilag 1 og kortbilag 2

Økonomi

Vurdering
Forvaltningen vurderer, at lokalplanen kan endeligt vedtages med de nævnte forslag til ændringer. 

Indstilling
Forvaltningen indstiller, at Lokalplan nr. 65 anbefales overfor Økonomiudvalget og Byrådet til en-
delig vedtagelse. 

Tidligere indstilling/beslutning
Økonomiudvalget, den 18.01.2005 
Anbefales til byrådet 

Teknik- og miljøudvalget 13. januar 2005 
Anbefales til økonomiudvalget
Erik Fristrøm finder bebyggelsesprocenten på 40 for høj i det pågældende område, hvor de omlig-
gende ejendomme er 25. Desuden kan han kun anbefale 1½ etage. En mindre bebyggelsesprocent 
vil være mere forenelig med de trafikale forhold i området.

Beslutning
Byrådet, den 26.01.2005 
Godkendt som indstillet 
Jørgen Thorslund og Erik Fristrøm finder bebyggelsesprocenten på 40 for høj i det pågældende om-
råde, hvor de omliggende ejendomme er 25. Desuden kan de kun anbefale 1½ etage. En mindre
bebyggelsesprocent vil være mere forenelig med de trafikale forhold i området.

11. Tillæg nr. 10, til Kommuneplan 1997-2008, område v Lystrupvej i Uvelse
SAG NR.: 100016393

rier

Indledning
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Forslaget til tillæg nr. 10 til Kommuneplan 1997-2008, for rammebestemmelserne for rammeområ-
de U.B.4 ved Lystrupvej i Uvelse har været offentligt fremlagt i 8 uger i perioden 2. november 2004 
til 27. december 2004. 

Sagsfremstilling
Forslag til Kommuneplantillæg nr. 10 blev vedtaget af Slangerup Byråd d. 27. oktober 2004 
Forslaget har været udsendt i høring parallelt med forslaget til lokalplan nr. 66, for et  boligområde
ved Lystrupvej i Uvelse. 

Der er i høringsperioden indkommet 2 høringssvar.
Høringssvarene kan ses i Opus-sagen

1. Frederiksborg Amt, Landskabsafdelingen: 
Planforslagene giver ikke amtet anledning til bemærkninger som myndighed i henhold til natur-
beskyttelseslovrn og vejloven og vandløbsloven 
Forvaltningen har ingen bemærkninger.

2. Hovedstadens Udviklingsråd, Plandivisionen:
Planforslaget er behandlet efter planlovens § 29, stk. 2 og ud fra HURs trafikale interesser. 
HUR har ingen indsigelser eller bemærkninger til forslaget.
Forvaltningen har ingen bemærkninger. 

Se bilag: Kommuneplantillæg nr. 10 til Kommuneplan 1997-2008

Økonomi

Vurdering
Kommuneplantillægget kan vedtages endeligt. 

Indstilling
Forvaltningen indstiller, at Kommuneplantillæg nr.10 anbefales til endelig vedtagelse i Økonomi-
udvalg og Byråd. 

Tidligere indstilling/beslutning
Økonomiudvalget, den 18.01.2005 
Anbefales til byrådet 

Teknik- og miljøudvalget 13. januar 2005 
Anbefales til økonomiudvalget
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Beslutning
Byrådet, den 26.01.2005 
Godkendt som indstillet 

12. Lokalplan 66, for et boligområde v. Lystrupvej i Uvelse, behandling af hørings-
svar og endelig vedtagelse.
SAG NR.: 100016178

rier

Indledning
Forslaget til lokalplan nr. 66, for et boligområde ved Lystrupvej i Uvelse har været offentligt frem-
lagt i 8 uger i perioden 2. november 2004 til 27. december 2004. 

Sagsfremstilling
Forslaget til lokalplan nr. 66 blev vedtaget af Slangerup Byråd d. 27. oktober 2004.

Der er i høringsperioden indkommet 5 høringssvar. Høringssvarene kan ses i Opus-sagen. 

Høringssvarene er som følger: 

1. Egnsmuseet Færgegaarden: 
Museet anbefaler at der foretages arkæologisk prøvegravning forud for byggemodning eller andre 
anlægsarbejder. Anbefalingen sker på baggrund af områdets størrelse samt oldtidsfund fra de om-
kringliggende områder. Udgiften til en prøveboring afholdes for bygherres regning. 

Forvaltningens bemærkninger: 
Forvaltningen har videregivet oplysningen til bygherre, og lokalplanen indeholder ligeledes henvis-
ning til museumslovens regler for stop af bygge- og anlægsarbejde, hvis der stødes på jordfaste for-
tidsminder.
Forvaltningen foreslår at der ikke ændres i lokalplanen.

2. Frederiksborg Amt, landskabsafdelingen: 
Planforslagene giver ikke amtet anledning til bemærkninger som myndighed i henhold til natur-
beskyttelseslovrn og vejloven og vandløbsloven 
Forvaltningen har ingen bemærkninger.

3. Hovedstadens Udviklingsråd, Plandivisionen:
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Planforslaget er behandlet efter planlovens § 29, stk. 2 og ud fra HURs trafikale interesser. 
HUR har ingen indsigelser eller bemærkninger til forslaget.
Forvaltningen har ingen bemærkninger. 

4. UFC, Uvelse Fritids Center 
4.1 UFC skriver at, I lokalplan nr. 58 forudsættes etableret en zone på 5 meter til terrænregulering,
beplantningsbælte (3,5 meter) og (højt) trådhegn ind mod boldbanerne.  Eftersom der vil blive me-
gen overskudsjord i forbindelse med anlæg af ny boldbane m.v., og finder UFC at det vil være hen-
sigtsmæssigt at anvende denne jord som forhøjning af beplantningsbæltet, kan det vise sig at de 
afsatte 3,5 meter ikke er tilstrækkeligt. Derfor bør der tages forbehold for at overskudsjord kan an-
vendes andre steder på området, f.eks. de på bilag 2 anførte fælles friarealer eller som en jordvold
ud mod vejen, som samtidig kan virke lyddæmpende. Alternativt vil der påløbe betydelige omkost-
ninger til bortskaffelse af overskudsjord. 

4.2 Det foreslås at der kræves opsat et lavt trådhegn langs hele grænsen mod 5-meter zonen i lokal-
plan nr. 58 (ind mod boldbanen), således at børn, hunde m.v. ikke får adgang til beplantningsbæltet. 
Trådhegnet skal have et antal låger med børnesikrede lukkeanordninger (eller beslag, som kun kan
åbnes fra boldbane-siden), således at vildfarne bolde fra boldbanerne kan afhentes uden at det er 
nødvendigt at kravle over hegnet, og derved beskadige dette. 

Forvaltningens bemærkninger: 
Ad 4.1) Som udgangspunkt finder forvaltningen ikke at et eventuelt problem med overskydende 
jord fra et område kan pålægges løst i et andet område. I så fald burde der være taget højde for det 
inden området blev udbudt til salg. 
Ved byggemodning af boligområdet vil det typisk kræve omfattende jordberegninger blot at sikre 
jordbalance inden for området, når byggemodning og byggeri er færdiggjort. Denne bygherre skal 
ikke pålægges en udefra kommende byrde med mere jord. 
Det kan yderligere bemærkes at lokalplan 66 ganske rigtigt beskriver at der skal foretages støjaf-
skærmning langs Gørløsevej, men der er lagt op til en løsning med en støjskærm, idet der ikke er 
afsat areal til en støjvold.
Det foreslås at der ikke ændres i lokalplanen. 

Ad 4.2) I lokalplan 58 for Idrætsområdet i Uvelse er der fastsat bestemmelse om at der skal etable-
res et 5 m plantebælte langs lokalplangrænsen mellem boldbanerne og dette kommende boligområ-
de. Lokalplan 58 fastsætter ligeledes at et eventuelt trådhegn (boldhegn) skal sættes på siden ind 
mod idrætsområdet. Denne bestemmelse er dels for at sikre hegnets umiddelbare funktion som
boldhegn, og for at sikre at beplantningsbæltet får et grønt og harmonisk udtryk, set fra boligområ-
det.
Forvaltningen finder ikke at der bør opsættes trådhegn i skellet ind til boligområdet, det vil virke
skæmmende.
Forvaltningen foreslår at der ikke ændres i lokalplanen.

5. Bedre Bolig 
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Bedre bolig som er bygherre på området, har i forbindelse med de præcise  landinspektøropmålin-
ger af området samt indmålinger af eksisterende plantebælter, fundet det nødvendigt at foretage små
justeringer i bebyggelsesplanen. 
Justeringerne består i at ændre lidt i længden af nogle boligstænger og forskyde nogle stænger nogle 
få meter. Nogle boliger gøres lidt større og det samlede antal boliger ændres fra 54 til 52. Det over-
ordnede princip og helhedsindtryk af bebyggelsen ændres ikke. 
Forvaltningen har vurderet at disse justeringer jf. Planlovens § 27, stk. 3 kan indarbejdes som æn-
dringer i forbindelse med den endelige vedtagelse af lokalplanen 
Se skitse for ændringer af byggefelter og placering af boligstænger.
Den nye bebyggelsesplan kan ses på kortbilag 2. 
Forvaltningen foreslår at ændringerne godkendes med de justeringer der er foretaget til kortbilag
2.

Se tekstbilag: Lokalplan 66, endelig
Se kortbilag: kortbilag 1 og kortbilag 2

Økonomi

Vurdering
Forvaltningen vurderer, at lokalplanen kan endeligt vedtages med de nævnte forslag til ændringer. 

Indstilling
Forvaltningen indstiller, at Lokalplan nr. 66 anbefales overfor Økonomiudvalget og Byrådet til en-
delig vedtagelse. 

Tidligere indstilling/beslutning
Økonomiudvalget, den 18.01.2005 
Anbefales til byrådet 

Teknik- og miljøudvalget 13. januar 2005 
Anbefales til økonomiudvalget

Beslutning
Byrådet, den 26.01.2005 
Godkendt som indstillet 
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13. Skibby kommunes ansøgning om optagelse i Skatteankenævnet for Frederiks-
sund, Slangerup og Ølstykke Kommuner 
SAG NR.: 100005379

Pask

Indledning
Skibby kommune har ved skrivelse af 23.11.04 anmodet om, at Skibby Kommunes Skatteankenævn 
bliver optaget i Skatteankenævnet for Frederikssund, Slangerup og Ølstykke Kommuner fra 
01.01.05 eller snarest derefter. 

Sagsfremstilling
Skibbys ønske vil kunne imødekommes i henhold til skattestyrelseslovens § 6.

Told og Skattestyrelsen har ved brev af 02.12.04 meddelt, at man tiltræder anmodningen fra Skibby 
Kommune.

Skibby Kommune ønsker maksimal repræsentation i det fælleskommunale skatteankenævn.

Det fælleskommunale skatteankenævn blev etableret pr. 01.02.02 på grundlag af aftale herom date-
ret 30.01.01. Nævnets størrelse og repræsentanternes fordeling fremgår af aftalens § 2, der lyder 
således:

Skattesamarbejdet foreslår, at Skibby Kommunes ønske om maksimal repræsentation imødekom-
mes med 2 medlemmer, således at der fremover vil være 11 medlemmer af det fælles skatteanke-
nævn. Mindsteantallet af nye medlemmer er 2, da det i skattestyrelsesloven er forudsat, at det sam-
lede antal nævnsmedlemmer er ulige. 

Økonomi
Udvidelsen af nævnet forventes ikke at få negative økonomiske konsekvenser for Slangerup Kom-
mune.
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Indstilling
Det indstilles, at Skibby kommunes ønske imødekommes som foreslået af Skattesamarbejdet.

Tidligere indstilling/beslutning

Beslutning
Byrådet, den 26.01.2005 
Godkendt som indstillet 

Mødet slut kl.: 20:00 
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